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واکنش سخنگوی وزارت بهداشت نسبت به 
نگرانی کمبود دارو در کشور 

 با متخلفان دارویی 
برخورد می کنیم

 وزیر بهداشت دستور تشدید بازرسی ها را 
در حوزه دارویی داده است

شهروند| ســخنگوی وزارت بهداشت از 
دستور وزیر بهداشت برای تشدید بازرسی ها 
در حوزه دارو و تجهیزات پزشــکی خبر داد و 
گفت که تعدادی اندک می خواهند از شرایط 
سخت احتمالی، سوءاســتفاده کرده و از آب 
گل آلود ماهی بگیرند، اما قطعا با آنها برخورد 
قانونی می کنیم. ایرج حریرچی این توضیح ها 
را در پاسخ به نگرانی ها مبنی بر کمبود برخی 
اقــام دارویی بــه دلیل بالا رفتن نــرخ ارز و 

خروج آمریکا از برجام داد.
 او کــه روز گذشــته در نشســت خبــری 
صحبت می کرد، در توضیح بیشــتر ادامه داد: 
»ما جلســات متعددی را در این حوزه برگزار 
کرده ایم و رئیس سازمان غذا و دارو هم هر روز 
با بانک مرکزی و وزارت بهداشت جلسه دارد. 
در این شش روزه نه اقدامی برای واردات مواد 
اولیه انجــام داده ایم و نه اتفاق جدیدی افتاده 
است. خوشــبختانه بیشــتر واردکنندگان و 
تولیدکنندگان دارو با ما به توافق رسیده اند.« 
به گــزارش ایســنا، او گفــت: »در موارد 
جزیــی می بینیم چه صحبت هایــی مبنی بر 
کمبود اقام دارویی یا تجهیزات پزشــکی با 
استدلال های کاما نادرست مطرح می شود. 
نمی شــود که با ارز ۴۲۰۰ تومانی جنسی را 
وارد کــرد و بعد بخواهیم بــا قیمت بالاتر آن 
را بفروشــیم. بنابراین در برخــی موارد اعام 
می شــود ما باید دارو را جایگزین کنیم و آن 
را به قیمت جدید بفروشــیم. کسی که با دلار 
مشخصی جنســی را آورده نمی تواند آن را با 
قیمت جدید بفروشــد. این درحالی اســت 
که در ژاپن بعد از بروز ســونامی فروشندگان 
قیمت های شــان را کاهش دادند. در کشــور 
ما که اتفاقی رخ نداده اســت.« بــه گفته او، 
در گزارش هایــی که نهاد ریاســت جمهوری 
و دســتگاه های نظارتی ارایه دادند اعام شد 
که بخش دارو جزو بخش های قابل قبول بوده 
اســت. البته براســاس گزارش ها اختالاتی 
در زمینه مکمل ها وجود داشــته، اما در دارو 
اختالی دیده نشــده است. وزیر بهداشت هم 

دستور تشدید بازرسی ها را داده است.
حریرچــی در ادامه صحبت هایــش با بیان 
این که در ۴۰ سال گذشــته در کل دنیا اضافه 
وزن و چاقی ســه برابر افزایش یافته اســت، 
گفت: »از ۴.9 میلیارد نفر افراد بالای ۱۸ سال 
در دنیا ۲ میلیارد نفرشــان دچار اضافه وزن و 
چاقی هســتند. همچنین در ۴۰ ســال قبل 
یک درصد کــودکان چاق بودنــد، اما اکنون 
6 درصد دختران و ۸ درصد پسران دچار چاقی 

و اضافه وزن هستند.«
 او با بیــان اینکه چاقی منجر بــه افزایش 
مرگ ومیــر و ابتا بــه بیماری هــای قلبی و 
عروقی، ســرطان و فشــار خون و ... می شود، 
افزود: »باید توجه کرد کــه اضافه وزن با بروز 
۱۳ سرطان شــایع ازجمله مری، معده، سینه 

و... ارتباط مستقیم دارد.«
 به گفته حریرچی، ۵۵ درصد ســرطان های 
زنان و ۲۴ درصد ســرطان های مردان به طور 
مســتقیم به چاقی و اضافه وزن ارتباط دارند: 
»اگر فقط سرطان های زیر 6۵ سال را بررسی 
کنیم می بینیم کــه در کل جمعیت زن و مرد 
۵۰ درصد از ســرطان ها با چاقی و اضافه وزن 
ارتباط دارند و هر چقدر هم افراد در ســنین 
جوان تــر دچار اضافــه وزن وچاقی شــوند، 
احتمال ابتا به ســرطان بیشــتر می شــود. 
بنابراین باید در این زمینه اقدامات وسیعی در 
ســطح خانوارها و مردم از طریق کاهش مواد 
غذایی چرب، شــیرین و افزایش فعالیت های 

ورزش انجام داد.«
ســخنگوی وزارت بهداشت، در این نشست 
خبری در پاســخ به ســوالی درباره پذیرش 
کودکان کار در بیمارســتان ها و ارایه خدمت 
رایــگان به آنها هــم توضیح هایــی داد: »در 
این زمینه راه  اصلی حل خود معضل اســت. 
کودکان زیر ۱۵ ســال به هیچ وجه نباید کار 
کنند و نوجوانان ۱۵ تا ۱۸ ساله هم نیز نباید 
در مشاغل ســخت و زیان آور اشتغال داشته 
باشند. راه حل این معضل اقدامات سیستمی 
در این زمینه اســت.  درعین حال باید توجه 
کرد که کودکان کار در کشــور شــامل ســه 
گروه هســتند. تعداد کمی از آنهــا کودکان 
ایرانی هســتند، تعدادی هم از کشــورهای 
همســایه به ایــران آمده اند و مجــوز اقامت 
دارند و تعدادی هم به صورت غیرقانونی وارد 
کشور شــده  و به کار گرفته شــده اند. بر این 
اســاس کودکان ایرانی کار را از طریق معرفی 
کمیته امداد تحت پوشــش بیمــه می بریم 
و بــه آنها خدمــات بیمه ای ارایــه می کنیم. 
گروه هایی هم کــه اقامت قانونی در کشــور 
دارند، می توانند از خدمات بیمه ای اســتفاده 
کنند، حتی اگر فرانشــیز ۵ تا ۱۰ درصدی را 
نداشــتند مددکاری بیمارستان به آنها کمک 
می کند، اما در مــورد افراد خــارج از این دو 
گروه یک ســری ماحظات سیاسی و امنیتی 
وجود دارد. درعین حال بــه دلیل محدودیت 
 منابع ابتدا باید مردم ایران را تحت پوشــش

 قرار دهیم.«

محمد باقرزاده| »چه جور بعد از ۱۲ ســال 
نتوانستید زباله را تفکیک کنید؟ کدام شهر 
در اشل تهران این جور زباله جمع می کنند«؛ 
به  نظر می آید سوالات »اسحاق جهانگیری« 
از »محمدباقر قالیبــاف« در مناظره های داغ 
انتخابات ریاست جمهوری این روزها تا اندازه ای 
فراموش شده یا شورا و شهرداریِ درگیر استعفا 
و انتخاب فرصت چندانی بــرای برنامه ریزی 
دقیق در ایــن زمینه ندارند. اعــداد و ارقام 
موجود در بودجه پیشنهادی شهرداری برای  
سال ۹۷، تفاوت فاحشی با سال های گذشته 
و دوران مورد انتقاد مدیران کنونی نداشــت و 
شورا هم تغییری اساسی در این اعداد ایجاد 
نکرد. امســال میزان درآمد شــهرداری از 
پسماند ۲۴میلیارد تومان خواهد بود اما بیش 
از ۷۰۰میلیارد تومان صرف مدیریت پسماند 
خواهد کرد. بســیاری از کارشناسان شهری 
این میزان درآمد را یــک طنز تلخ می دانند و 
معتقدند که یکی از معیارهای تشخیص تحول 
در شهرداری، رسیدن به درآمدزایی از پسماند 
است و تهران تا رســیدن به این موقعیت راه  
دشواری را پیش رو دارد. »محمود میرلوحی« 
رئیس کمیته اقتصادی شورای شهر تهران که 
چندین پیشنهاد او برای اجبارکردن شهرداری 
به درآمد بیشتر از پســماند با مخالفت شورا 
روبه رو شــد، در این گفت و گو از لزوم توجه 
ســازمان های مردم نهاد و رسانه ها به بحران 
پسماند در تهران سخن می گوید. آن طور که 
میرلوحی می گوید اگر روزانه هر تهرانی یک 
لیوان کمتر در زباله های خــود آب بریزد، ۳۰ 
کامیون از ۳۰۰ کامیونی کــه هر روز زباله های 
تهران را به کهریزک منتقل می کنند، می توانند 

به کارهای دیگر بپردازند. 

 درآمد حاصل از پسماند برای  بودجه  سال 
۹۷ بالاخره چه عددی تصویب شد؟ چون بعضی 
از اعضای شورا گفته اند آن چه به اسم بودجه 
روی پایگاه خبری شورا و شهرداری قرار گرفته 

هنوز تصویب نهایی نشده است؟
 بودجــه الان مصوب شــده اســت ولــی نحوه 
قیمت گذاری و هزینه های مربوط به عوارض پسماند 
باید لحاظ شــود. تولید روزانه 9 هزار تن زباله، یعنی 
سرانه هر تهرانی از کودک و نوزاد تا بزرگسالی که توان 
حرکت ندارد و تولید پسماندی هم ندارد ۳برابر دنیا 
است. در دنیا متوسط سرانه ۳۰۰ گرم است یعنی بیش 
از سه برابر معدل دنیا هر تهرانی پسماند تولید می کند. 
البته در بعضی کشورهای توسعه یافته دنیا این عدد به 
۱۴۰ گرم رسیده است. توسعه یافتگی را باید در  این 

مسائل ببینیم. 
 الان هزینه جمع  آوری پســماند در تهران 

چقدر است؟
 در تهــران این هزینه یعنی جمع آوری پســماند 
و انتقال آن به کهریزک بســیار گران است؛ کیلویی 
۱۱۰ هزار تومان که درحال افزایش هم هســت. این 
موضوع ســالانه ۷۰۰ میلیارد از منابــع ما را می بلعد 
و این در حالی اســت  که اگر ضایعات محیط زیستی 
و بهداشــتی را نادیده بگیریم و روزی ۱۵۰ تن زباله 
بیمارســتانی خطرناک داریم که بــرای دفن  آن چه 
دغدغه ها و چه هزینه هایی صرف می شــود. پسماند 
یکی از مشکات حاد کنونی کشــور ما است و شاید 
بتوان از این 9 هزار، ۴ هزار تن یا نصف آن را پســماند 
ارزشــمند تولید کرد. ۲۰۰ تن آهن هــر روز در این 
زباله ها وجود دارد و دورریخته می شود؛ ۲۰۰ تن آهن 
می شود یک ســاختمان ۵طبقه ۴۰۰ متری. یعنی 
۲۰ واحد ۱۰۰ متری را مــا روزانه دور می ریزیم. این 
براساس آمار است و بودجه کمی نیست که ما روزانه 
آن را دور می ریزیم. روزانــه ۳۰۰ کامیون بزرگ این 
پسماند را منتقل می کنند و تعدادی از این کامیون ها 
شــاید حدود ۲۰کامیــون بزرگ فقــط آب انتقال 
می دهند. اگر مردم یک لیوان آب کمتر در پســماند 
خیس بریزند،  ۳۰ کامیون مــا در روز به کار دیگری 
مشغول می شوند و مثا کار عمرانی می کنند. آمارها و 
شاخص ها نگران کننده است و باید به صورت جدی و با 

برنامه ریزی به سراغ حل این مشکل برویم. 
 تفکیک زباله از مبدأ شاید یکی از راه حل ها 
باشــد که در دنیا اتفاق می افتد و در سال های 
گذشته از زبان مدیران شهری تهران هم بیان 

شده، اما عملا اتفاق خاصی نیفتاده است. 
 بله، در دنیا به سمت تفکیک از مبدأ رفته اند و من 
الان جزو کســانی هستم که پیگیر هستم و تا این جا 
هم گله دارم. در گزارش تغییر و تحول نجفی، ۳درصد 
پسماند تفکیک می شد که الان و با تاشی که انجام 
گرفت به ۱۳ درصد رسید که اصا راضی کننده نیست 
و باید به بالای ۸۰-۷۰ درصد برسیم. من تا رسیدن با 
این عدد پیگیر هستم و از رسانه ها هم خواهش می کنم 
که این موضوع را به صورت جدی تر پیگیر شوند. این 
مسأله یک طرف ندارد و فقط بحث شهرداری نیست، 
انجمن های مردم نهاد، رسانه ها و دیگر سازمان ها باید 

به صحنه بیایند. باید فرهنگ سازی کنیم. 
 این موضوع تاحدی برای مردم مهم است 
ولی به نظر نمی آید چندان هم برای شورا مهم 
باشد. مثلا درهمین جلسات انتخاب شهردار 
که گزینه های مختلف برنامه های خود را ارایه 
می کردند، کمتر دیده شد اعضای شورا در این 
زمینه سوالی مطرح کنند یا از نامزدها در این 

زمینه  برنامه بخواهند. 
 حق با شماست. به اندازه کافی توجه نمی شود اما 

در مواردی من دیدم که اعضــا از برنامه  نامزدها برای 
حل معضل پسماند سوال پرســیدند که البته کافی 
نیست. من هم به عنوان نماینده مردم پیگیر موضوع 
هستم و تقریبا بعید است روزی بگذرد که من پیگیر 
این موضوع نباشــم و امیدوارم با حمایت رسانه ها و 
انجمن های مردم نهاد این مســأله بــه صدر بیاید و 
پیگیری شود. الان رقم ۷۰۰ میلیارد برای این موضوع 
هزینه می شود که با این عدد می شد سالانه حدود۲۰۰ 
واگن خریداری کــرد که البته الان و با گران شــدن 
 دلار می شــود ۱۵۰ واگن. ما در ســال ۱۵۰ واگن را 

نابود  می کنیم. 
 این هزینه بالا، یک بخش مســأله است و 
بخش دیگری هم اثر ســوء این میزان زباله بر 

محیط زیست  است. 
 بله، باید مــردم، کهریزک را 
ببینند که چه خبر اســت. من 
بعید می دانم این آثار تا ۱۰۰ سال 
بعد از بین برود. شیرآبه و آلودگی 
و بوی زننده ای کــه آن جا ایجاد 
می کنــد، روزانــه ۱۵۰۰ نفر در 
کهریزک فقط پسماند را تفکیک 
می کنند که کار بســیار سخت 
و شکنجه آوری اســت. باید در 
محات و مناطق این اتفاق بیفتد. 
 در مناظره های انتخابات 
ریاست جمهوری شاهد انتقاد 
آقای جهانگیــری از آقای 

قالیباف درباره پسماند و ناتوانی شهرداری در 
درآمدزایی از زباله بودیم. الان در بودجه  سال 
۹۷ عدد پیشــنهادی ۴ میلیاردتومان در نظر 
گرفته شد که کمی بیشتر تصویب شد؛ این عدد 

قابل دفاع است؟
 نه؛ حدود ۱۰ میلیارد بود که ما آن را به حدود ۳۰ یا 

۴۰ میلیارد رساندیم. 
 عدد دقیق آن ۲۴ میلیارد است و پیشنهاد 

شما که ۱۰۰ میلیاردتومان بود، تصویب نشد. 
بله؛ دیدید که من جزو کسانی  هستم که پای این 
کار ایستاده ام تا ان شاءالله شــرایط درست شود. این 
متاسفانه براساس آنچه من شنیدم در خود مناطق، 
خود شهرداران مناطق و مدیران شهرداری می گویند 
که این مافیا است. ما تاش هایی کردیم و اتفاق هایی 
در مزایده ها افتاده اســت و قیمت ها بالا رفته است. 
مافیای سختی بود که با همین سایت شفافیت فکر 
می کنیم در حال شکستن آن مافیا هستیم. قیمت ها 

در حال بالارفتن است و شیب مایمی گرفته است. 
 الان سخن شما این اســت که پیش از این 

پسماند دست مافیا بوده است؟
 بله؛ متاسفانه این طور بوده  است. این که می گویند 
این موضوع در حد حرف است، درست نیست. وقتی 
می گوییم مافیا، یعنی رقابت وجود نداشت؛ یعنی رانتی 
اتفاق می افتاد و بده بســتان رخ می داد ولی شــورای 
پنجم پای این کار اســت و الان در سامانه شفافیت 
اطاعات ۱۵هزار قرارداد روی سایت است که هر کسی 
گزارشــی دهد ما بافاصله پیگیری می کنیم. به ما 
اطاع دادند که قراردادهای شهرداری یکی از مناطق 
با ترک تشریفات بوده که من بافاصله آن را پیگیری 
کردم و معلوم شد که تاریخ این قرارداد مهرماه است 
ولی تاریخ عقد آن مربوط به شهردار قبلی است. ما فکر 
می کنیم نظارت عمومی راه حل کار است. هر چیزی 

پشت در بسته اتفاق بیفتد، احتمال رانت 
آن بالا می رود. ما طرح کمیسیون را تأیید کردیم که 
براساس آن همه معامات شــهرداری روی سایت 
می رود؛ همــه معامات حتی امــاک. وقتی ببریم 

خود به خود نظارت افکار عمومی کمک خواهد کرد. 
  بالاخره بخشی از این کار به عملکرد شورا 
هم برمی گردد. الان بودجه آموزش شهروندان 
برای مدیریت پسماند ۸ میلیاردتومان است در 
حالی  که درآمد ابتدایی در نظر گرفته شده برای 
پسماند ۴ میلیاردتومان است. شاید انتظار از 
ناظران بودجه شهرداری یعنی شورا، بیش از 

این باشد؟
 می رسیم. من به  عنوان مسئول کمیته اقتصادی 
بحث هــای مفصلی داشــتم و 
چندبار از رئیس سازمان پسماند 
برای توضیحات دعــوت کردم. 
به جد معتقدم که مسأله پسماند 
می توانــد یک روزی بــه درآمد 
تبدیل شود. ما الان ۷۰۰ میلیارد 
تومــان هزینه می کنیــم و این 
منهای آن پســماندی است که 
افراد جمع می کنند و می فروشند. 
این که چگونه این کار انجام شود 
یک مســیر برنامه ریزی شده و 
حساب  شــده اســت. الان من 
هر منطقــه ای که مــی روم به 
شورایاران توصیه می کنم که خانه 

محیط زیست تشکیل  و به مردم آموزش دهند. 
 بحث دیگری این نبود شــفافیت درباره 
پســماند و مافیایی بودن آن، شــاید همین 
آسیب های اجتماعی هم باشد. ما الان هر روز 
شاهد افرادی هستیم که تا کمر در سطل های 
آشغال می روند و درنهایت هم درآمد چندانی 
از این راه ندارند و پول و درآمد به خریداران این 

زباله ها می رسد. 
 چند روز پیش یکــی از شــهرداران خبر جذابی 
به من داد؛ ایشــان در گزارش عملکرد خود و بخشی 
از کارکردش این بود که تعداد مخازن ســرخیابان را 
کاهش داده است. همیشه مدیران آمار دادند که ما تا 
چه اندازه این مخازن را افزایش دادیم و آن را به عنوان 

نقطه قوت کار خود بیــان می کردند؛ اما حالا گزارش 
دادند که ما این مخازن را کم کردیم چرا که داریم به 
سمت مدیریت و کاهش این مخازن می رویم. اگر این 
اتفاق بیفتد خودبه خود این مشکل هم تا اندازه ای حل 
می شود. چند روز مردم یکی از مناطق تماس گرفتند 
و از این که پسماند ۲۴ ساعت آن جا مانده بود، گایه 
کردند، من به آنها گفتم که شما چرا در حق خودتان 
و شــهرتان کم لطفی می کنید، وقتی حاضر نیستید 
این پسماند تولیدی خودتان ۲۴ ساعت در محله تان 
بماند، فکر نمی کنید وقتــی به کهریزک می رود، چه 
وضعیتی برای آن منطقه اتفــاق می افتد و آن فردی 
که باید آن جا این زباله ها را تفکیک کند، چه زحمتی 
می کشد. پس خود ما بهتر اســت که آن را تفکیک 
کنیم و در این زباله ها آب نریزیــم. در اروپا که میزان 
تولیدی پسماند به ۱۴۰ گرم رسیده است، پسماند آنها 
را هفتگی جمع آوری می کنند؛ اگر آب در این زباله ها 
نریزیم و اگر آنها را تفکیک کنیم، نیازی نیســت که 
روزانه جمع آوری شود. البته قبول دارم که شهرداری 
باید در زمینه آموزش و فرهنگ ســازی اقدام می کرد 
که کم کاری صورت گرفته است. بخشی از آسیب های 
اجتماعی معلول است و باید علت اصلی آن رفع شود. 
 باید در مســیر حذف این مخازن بزرگ و بدشــکل 

قرار بگیریم. 
 اعداد و ارقامی که در زمینه پســماند، در 
بودجه  سال ۹۷ قرار گرفته است، امیدوارکننده 
نیســت و تفاوت چندانی با بودجه  سال های 
قبل ندارد. سه ســال و چند ماه از عمر شورای 
پنجم باقی  مانده است.  سال ۱۴۰۰ وضع تهران 
در زمینه پســماند چه خواهد بود و شورایی 
 که در این زمینه شعار و برنامه داشت، به کجا 

خواهد  رسید؟
 الان سالانه ۷۰۰ میلیارد تومان هزینه می کنیم و 
اگر بتوانیم تا آخر دوره ایــن عدد را نصف و ۵۰درصد 
صرفه جویی کنیم، شــاخص خوبی اســت. تفکیک 
پســماند ما ابتدای فعالیت ۳ درصد بوده که اگر آن را 
 به بالای ۵۰ درصد و بالاتر برســانیم، مناسب است. 
ســه  ســال بعد اگر همدیگر را دیدیم و اگر دیدید به 
۵۰ درصد و بالاتر رســیدیم و اگــر هزینه های ما )به 
قیمت امروز البته( به ۳۵۰میلیارد تومان کاهش پیدا 

کرده، می شود گفت که عملکردی موفق داشته ایم. 

 رئیس کمیته اقتصادی شورای شهر تهران در گفت و گو با »شهروند« می گوید خبر
هر تهرانی روزانه سه برابر سراسر دنیا پسماند تولید می کندو در مدیریت زباله دست های مختلفی در کار است

مافیای زباله را می شکنیم
  تهرانی ها هر روز ۲۰۰ تن آهن دور می ریزند؛ ۲۰۰ تن آهن می شود یک ساختمان ۵طبقه ۴۰۰ متری. یعنی ما ۲۰ واحد ۱۰۰ متری را روزانه دور می ریزیم

روي خط خبر

معاون رئیس جمهوری: 

 سرقت میراث فرهنگی
 جبران نمی شود

ایرنا | معاون رئیس جمهوری رقم مادی مربوط به 
سرقت میراث فرهنگی در قبال تاراج هویت ایرانیان 

در جهان را غیر قابل مقایسه و جبران دانست.
علی اصغر مونسان، رئیس سازمان میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری که در مراسم تجلیل از 
یگان حفاظت میراث فرهنگی ســخن می گفت، 
سرقت از آثار تاریخی را سرقت از هویت فرهنگی و 
تاریخی یک کشور و داشته های یک ملت دانست و 
ادامه داد: »افزایش نیروی انسانی و ارتقای تجهیزات 
قدرتی برای مقابله با ســرقت میــراث فرهنگی به 
تنهایی کافی نیست و باید با فرهنگ سازی مشارکت 

مردم را در این بخش افزایش دهیم.«
او تأکید کرد: »تــاش کرده ایم اماکن غیر درجه 
یک را در قبال واگــذاری صندوق احیا یا ماده ۲۷ به 
مردم بدهیم تا خود آنها حفاظــت و بهره برداری از 
اماکن تاریخی را در قالب بخــش خصوصی انجام 
دهند.« معاون رئیس جمهوری با اشــاره به این که 
باید همچون سایر کشورها از آثار تاریخی کشور خود 
درآمدزایی داشته باشــیم، ادامه داد: »در تبصره ۱۸ 
بودجه  سال 9۷، ســازمان میراث فرهنگی به عنوان 
یک ســازمان تاثیرگذار در اقتصاد کشور و یکی از 
متولیان اشتغالزایی و درآمد شناخته شده است و در 
این باره چشم انداز خوبی داریم. در  سال 9۷ از بودجه 
خوبی برخورداریــم و تاش خواهیم کرد تا افزایش 
امکانات رفاهی و ترمیم حقوق کارکنان و پرســنل 

خارجی یگان حفاظت را مدنظر قرار دهیم.«
امنیت نرم افزاری مقدم بر امنیت فیزیکی 

فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی کشور هم 
در این مراسم با اشاره به این که باید امنیت نرم افزاری 
را بر امنیت فیزیکی مقدم دانست، گفت: »در  سال 
گذشــته چهار هزار و ۲۵۰ مورد اباغ اخطاریه های 
قانونی و  یک هزار و ۱۵۴مورد اجرای احکام قضائی 
درمورد متجاوزان آثار تاریخی داشــته ایم و در  سال 
96 بیش از 6۰ هزار قلم اشــیای مســروقه تاریخی 
کشف شد که بخشی از اینها بدلی بوده است.«امیر 
رحمت اللهی ادامه داد: »بــا ورود به جرایم نوظهور 
فضای مجازی از ۲۰۰ ســایت مورد بررســی ۱6۰ 

سایت فلیتر شده است.«
 حفاظت از ۳۲ هزار محوطه تاریخی

 نیازمند پایش ماهواره ای است
معاون میراث فرهنگی کشــور هم در این مراسم 
گفت: »پوشش حفاظتی کامل از ۳۲ هزار محوطه 
تاریخی کشور تنها با حفاظت فیزیکی ممکن نیست و 

به تجهیزات ماهواره ای احتیاج دارد.«
محمدحسن طالبیان با بیان این که تاش ها برای 
تقویت بخش نرم افزاری یگان حفاظت بیشتر خواهد 
شد، ادامه داد: »تاش ما این است تا از بلیت فروشی 
الکترونیکی گرفته تا حفاظت و پایش الکترونیکی و 

نرم افزاری، برنامه ها با موفقیت اجرا شود.«
او حفاظت را امری یکپارچه دانســت و گفت: »ما 
نمی توانیم حفاظت فنی و فیزیکی اماکن تاریخی را 
از هم جدا کنیم. آشنایی کارکنان یگان حفاظت با 
مفاهیم میراث فرهنگی و همین طور حفاظت نظامی 

از ضرورت های امروز این حوزه است.«

راه اندازي بزرگترین کارخانه تولید 
کیسه خون خاورمیانه در ایران

ایسنا| وزیر بهداشت راه اندازي بزرگترین کارخانه 
تولید کیســه خون خاورمیانه در ایران را دستاورد 
برجام خواند. سیدحسن  هاشمي در این باره گفت: 
»در  سال حمایت از کالای ایرانی باید تمام تاش خود 
را برای حمایت از تولید داخلی و جذب سرمایه گذار 
در بخش های مختلف صــورت دهیم، چون هر چه 
زمان می گذرد، این حقیقت بیشتر آشکار می شود 
که اگرچه اقتصاد هدف نیســت، اما مهمترین ابزار 
برای دســتیابی به اهداف از پیش تعیین شده نظام 
یعنی استقال، آزادی و جمهوری اسامی است.«  
هاشمي ادامه داد: »باید از فرصت ها و استعدادهای 
موجود برای توسعه اقتصادی کشور استفاده کنیم تا 
در این حوزه بتوانیم جایگاه مناسبی در منطقه کسب 
کنیم. استفاده از ظرفیت ها باید به گونه ای باشد که ما 
با برنامه ریزی و مدیریت بتوانیم در منطقه صاحب 
جایگاهی باشــیم که در تراز تمدن ایرانی اســت.« 
وزیر بهداشت افزود: »نباید از این حقیقت گذشت 
که طی سال های گذشته شاهد فرصت سوزی هایی 
در حوزه اقتصاد بوده ایم و امروز هم کج سلیقگی هایی 
در این بخش وجود دارد، اما اگر می خواهیم شــعار  
سال محقق و دستیابی به اقتصاد مقاومتی با سرعت 
بیشــتری فراهم شود، باید با انســجام بیشتری در 

راستای توسعه اقتصادی گام برداریم. «
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  ۲۰۰ تن آهن هر روز در این زباله ها وجود دارد و دورریخته می شود
  آهن موردنیاز برای ساخت ۲۰ واحد ۱۰۰ متری را ما روزانه دور می ریزیم

  اگر مردم یک لیوان آب کمتر در پسماند خیس بریزند،  ۳۰ کامیون ما در روز به کار دیگری 
مشغول می شوند

  الان رقم ۷۰۰ میلیارد برای این موضوع هزینه می شــود که با این عدد می شــود سالانه 
حدود۲۰۰واگن خریداری کرد

   روزانه ۱۵۰۰ نفر در کهریزک فقط پسماند را تفکیک می کنند
   شهرداران مناطق و مدیران شهرداری می گویند که زباله دست مافیاست

   اگر در پایان ۴ سال هزینه پسماند نصف و تفکیک زباله از مبدأ بالاتر از ۵۰درصد شود 
یعنی موفق بودیم

وقتی می گوییم مافیای زباله، 
یعنی رقابت وجود نداشت؛ 
یعنی رانتی اتفاق می افتاد 
و بده بستان رخ می داد ولی 

شورای پنجم پای این کار است 
و الان در سامانه شفافیت 
اطلاعات ۱۵هزار قرارداد 

روی سایت است که هر کسی 
گزارشی دهد ما بلافاصله 

پیگیری   می کنیم 
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